



ISSN 1006-2076  
CN 37-1013/G8

JOURNAL OF SHANDONG SPORT UNIVERSITY

# 山东体育学院学报

SHANDONG TIYU XUEYUAN XUEBAO

- 新阶段、新理念、新格局：我国体育城市建设战略前瞻  
张海斌 王介忠 杨刚
- 社区体育整体性治理的逻辑起点、问题审视与困境突破  
王凡 戴健
- 中国对RCEP成员国体育用品出口贸易效率与潜力——  
基于随机前沿引力模型的实证研究 金礼杰 李柏
- 困境与出路：当前中国足球治理改革的现实思考  
黄璐
- 感性的张力：黑格尔《精神现象学》的身体史思想进路  
及其考察 王涛

20  
23



第39卷第1期  
VOL.39 NO.1  
中国济南  
JINAN, CHINA



# 山东体育学院学报

2023年2月 第39卷 第1期

## 目 次

### 成果报告

- 新阶段、新理念、新格局:我国体育城市建设战略前瞻 ..... 张海斌,王介忠,杨刚(1)  
社区体育整体性治理的逻辑起点、问题审视与困境突破 ..... 王凡,戴健(11)  
我国体育服务市场监管演进:逻辑认知、现实困境与未来发展 ..... 耿廷芹,张瑞林,李凌,等(20)  
我国体育与卫生融合协同治理的多重逻辑研究 ..... 李彦龙,常凤,陈德明,等(30)

### 专题研究

#### 中国体育用品制造企业服务化对经营绩效的影响

- 基于沪深A股、新三板企业的实证研究 ..... 许金富,路来冰,王海霞,等(37)  
数字经济赋能体育用品出口竞争力提升:作用效果与传导机制 ..... 赵巍,徐筱雯,沈丽玲(48)  
中国对RCEP成员国体育用品出口贸易效率与潜力  
——基于随机前沿引力模型的实证研究 ..... 金礼杰,李柏(57)

### 探索争鸣

- 困境与出路:当前中国足球治理改革的现实思考 ..... 黄璐(67)  
感性的张力:黑格尔《精神现象学》的身体史思想进路及其考察 ..... 王涛(78)

### 研究快报

#### 中国健康体育课程模式对高中生课外体育参与效果影响的研究

- 基于跨环境动机模型(TCM)的检验 ..... 郝晓亮,杨云云,殷荣宾,等(87)  
足球运动对一年级小学生学业成绩的影响:注意网络效率的中介作用 ..... 马林楠,刘宏恩,范海楠(98)  
基于研究方法标准化理念的沙滩排球比赛技战术统计分析应用策略构建  
..... 陈贞祥,靳小雨,赵德峰,等(108)

## CONTENTS

### Results Report

- New Stage, New Idea, New Pattern: Strategic Prospect of Sports City Construction in China ..... ZHANG Haibin, WANG Jiezhong, YANG Gang(1)
- Logical Starting Point, Issues Examination and Dilemma Breakthrough of the Holistic Governance of Community Sports ..... WANG Fan, DAI Jian(11)
- Evolution of Sports Service Market Regulation in China: Logical Cognition, Realistic Dilemma and Future Development ..... GENG Tingqin, ZHANG Ruilin, LI Ling, et al.(20)
- Multiple Logical Research on the Coordinated Governance of Sports and Health Integration in China ..... LI Yanlong, CHANG Feng, CHEN Deming, et al.(30)

### Monographic Studies

- Influence of Sports Goods Manufacturing Enterprises Servitization on Business Performance: Based on the Empirical Research of Shanghai and Shenzhen A-share and NEEQ Enterprises ..... XU Jinfu, LU Laibing, WANG Haixia, et al. (37)
- Supporting on the Export Competitiveness of China's Sports Products by Digital Economy: Effects and Transmission Mechanism ..... ZHAO Wei, XU Xiaowen, SHEN Liling(48)
- Efficiency and Potential of China's Export Trade of Sporting Goods to RCEP Countries: Based on Stochastic Frontier Gravity Model ..... JIN Lijie, LI Bai(57)

### Exploration & Free Views

- Dilemma and Outlet: Realistic Thinking on the Current Chinese Football Governance Reform ..... HUANG Lu(67)
- Tension of Perception: An Approach and Investigation of Hegel's Body History Thought in *The Phenomenology of Mind* ..... WANG Tao(78)

### Research Letters

- Effect of Chinese Healthy Physical Education Curriculum Model on Senior High School Students' Extracurricular Sports Participation: A Test Based on Trans-contextual Model of Motivation ..... HAO Xiaoliang, YANG Yunyun, YIN Rongbin, et al. (87)
- Impact of Football on the Academic Performance of First Grade Pupils: Paying Attention to the Intermediary Role of Network Efficiency ..... MA Linnan, LIU Hongen, FAN Hainan(98)
- Construction of Application Strategy for Statistical Analysis of Beach Volleyball Game Techniques and Tactics Based on the Concept of Standardization of Research Methods ..... CHEN Zhenxiang, JIN Xiaoyu, ZHAO Defeng, et al. (108)